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Magazín Forbes určil 75 špičkových slovenských lekárov a lekárok

9.4.2024

Európske zdravotníctvo

Biznisový magazín Forbes v spolupráci s lekárskymi odbornými organizáciami a ďalšími medicínskymi autoritami vytvorili zoznam 75
slovenských lekárov a lekárok naprieč rôznymi špecializáciami. Cieľom je predstaviť medicínske osobnosti, ktoré patria medzi
najrešpektovanejšie a vyzdvihnúť ich prácu, či už prinášajú inovatívne metódy, vykonávajú zložité operačné výkony alebo sa venujú
pacientom v ambulanciách. Výsledná sedemdesiatpäťka napokon obsiahla 37 lekárskych odborov.

Nejde v pravom zmysle slova o rebríček, lekári sú zoradení podľa svojich odborností v abecednom poradí. „Uvedomujeme si, že je
prakticky nemožné určiť pre túto voľbu presný kľúč. Ako napríklad porovnať prácu chirurga, infektológa a pediatra? Veď zložité je
porovnanie aj v rámci jedného odboru,“ uviedol magazín. Ako povedal jeden z prednostov kliník, ktorý sa na výbere podieľal, pri svojich
nomináciách zohľadňoval vynikajúcu klinickú reputáciu v komunite lekárov aj pacientov. Tiež skutočnosť, že daný lekár alebo lekárka sú
odborne uznávanou klinickou i vedeckou osobnosťou presahujúcou hranice Slovenska, a dôraz kládol aj na ich osobnostnú integritu.

Vysoko špecializované zákroky

Jednou z osobností, ktoré majú svoje miesto v zozname, je gastroenterológ Boris Pekárek, ktorý v súčasnosti pôsobí v Národnom
onkologickom ústave (NOÚ) v Bratislave. V roku 2011 na Slovensku ako prvý zaviedol endoskopickú metódu odstraňovania nádorov
tráviaceho traktu bez použitia skalpela. „Namiesto skalpela, ktorý reže mechanicky, používame takzvané endoskopické nože, ktoré
vymysleli odborníci v Japonsku. Sú to miniatúrne nástroje, krátke, rôzne zakončené drôtiky v dĺžke od jedného do štyroch milimetrov. S
nimi sa nádor reže elektrickým prúdom, pričom my ešte počas výkonu meníme jeho nastavenia. Umožňuje nám to rezať rôzne druhy
tkanív či ošetrovať cievy,“ vysvetlil v rozhovore pre Forbes. Poukázal na to, že táto takzvaná submukózna disekcia je vysoko
špecializovaný zákrok, ktorý sa nedá robiť na každom pracovisku. „Akokoľvek by ľudia chceli bojovať za to, aby v každom meste boli
nemocnice, ktoré zvládnu vyliečiť či operovať všetko, takto to nefunguje. U nás v NOÚ sa robí okolo stotridsať submukóznych disekcií
ročne a máme v tom už dlhoročnú prax. Ak by sa takýto zákrok mal poskytovať ´bežne´, lekári, ktorí by ho vykonávali, by mali minimum
skúseností, čo by napokon spôsobovalo častejšie a závažnejšie komplikácie, na ktoré by doplatili samotní pacienti,“ hovorí otvorene. Na
tejto premise v rámci rôznych odborností je koniec-koncov postavená celá reforma – optimalizácia siete nemocníc.

Infektologička Mária Kachlíková je predstaviteľkou mladej generácie lekárov. Ako prvá na Slovensku zaviedla fekálnu transplantáciu,
ktorá pomáha pacientom s vážnym ochorením čriev. Na Klinike infektológie a geografickej medicíny v Univerzitnej nemocnici Bratislava,
kde pôsobí, vykonali od roku 2016 už stovky týchto transplantácií. Priblížila, že transplantácia stolice je najúčinnejšia pri infekčnom
bakteriálnom ochorení klostrídiovej kolitíde, ktoré sa môže prejavovať ako opakujúca sa hnačka, ale aj ako život ohrozujúce bolestivé
nafúknutie hrubého čreva, ktoré je spojené aj s jeho nepriechodnosťou. „Vo výsledku je to mimoriadne účinná metóda, ktorá už pomohla
mnohým pacientom,“ povedala Kachlíková, „Na našej klinike úspešnosť terapie pri klostrídiovej kolitíde presahuje hranicu osemdesiatich
percent.“

Výskumy vo svete ukazujú, že fekálna transplantácia by mohla mať značný úspech aj pri nešpecifikovaných zápalových črevných
ochoreniach ako ulcerózna kolitída či Crohnova choroba, hepatálnej encefalopatii, ktorá je závažnou komplikáciou rozvinutého ochorenia
pečene, a skúma sa tiež efekt pri neurodegeneratívnych ochoreniach či autizme.

Lekárka pripomenula, že k diagnózam tráviaceho traktu, ktoré metóda lieči, vedie najmä neobozretné používanie antibiotík. „Treba si
uvedomiť, že väčšina ochorení, ktoré prekonáme, sú vírusového pôvodu. Pri nich ozaj nie sú antibiotiká potrebné. Keď sa zneužívajú,
znižuje sa ich účinnosť a zvyšuje sa odolnosť baktérií. Efektívnejšie je spomaliť a ten soplík vyležať. V ambulanciách však vôbec nie sú
zriedkavé ponosy ako,Pán doktor, veď vy ste mi ani nedali antibiotiká?!’ Ja sa ich snažím predpisovať čo najmenej a vzdelávať pacientov.
Ich časté a nadmerné užívanie totiž môže vyvolať aj vážne celoživotné ochorenia,“ zdôrazňuje doktorka Kachlíková.

Pomoc deťom rastúcimi endoprotézami aj operáciami ešte v maternici matky

Ortopéd Milan Kokavec je prednostom Ortopedickej kliniky v Národnom ústave detských chorôb, prodekanom Lekárskej fakulty 
Univerzity Komenkého pre spoluprácu so zdravotníckymi zariadeniami a zdravotnú starostlivosť, hlavným odborníkom Ministerstva 
zdravotníctva SR pre pediatrickú ortopédiu a prezidentom Slovenskej ortopedickej a traumatologickej spoločnosti. Na Slovensku často 
ako prvý aplikuje nové operačné a liečebné metódy a snaží sa, aby boli detským pacientom dostupné tie najlepšie ortopedické výkony. S 
tímom odborníkov na Slovensku spustili napríklad používanie rastúcich a zvonka ovládateľných endoprotéz po resekciách nádorov 
dlhých kostí u detí. „Keď liečime detských pacientov so zhubným kostným nádorom, často musíme odstrániť s nádorom aj rastovú 
platničku. Keďže pacient ďalej rastie, jednu končatinu by mal postupne kratšiu ako druhú. V prípade zákroku u desaťročného dieťaťa
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môže rozdiel v dĺžke dolných končatín narásť na osem a viac centimetrov. Tým, že endoprotézu elektrickými impulzami zvonka
predlžujeme, dĺžkový rozdiel postupne korigujeme bez potreby operácie v anestézii,“ vysvetlil metódu, ktorú s kolegami prevzali z
Nemecka.

Gynekológ a pôrodník Vladimír Ferianec je špičkový odborník na modernú fetálnu medicínu. Pracuje na gynekologicko-pôrodníckej
klinike v univerzitnej nemocnici v bratislavskom Ružinove. Spolu so svojím tímom urobil niekoľko veľmi komplikovaných operácií detí,
ktoré boli ešte v maternici. Niektoré endoskopické operačné úkony, ako napríklad dopĺňanie umelej plodovej vody po jej odtečení či
lepenie plodových obalov, priniesol na Slovensko ako prvý a ďalšie operačné úkony sú výnimočné aj vo svetovom meradle. Niektoré
postupy sa dostali aj do Amerických medicínskych usmernení.

V rozhovore priblížil niekoľko závažných a unikátnych prípadov, ktoré riešil zákrokmi na deťoch ešte v materniciach matiek. Jedným z
nich bolo napríklad dieťa, ktoré malo v pľúcach veľký objem tekutiny. Tá ich zatláčala, preto bolo treba endoskopicky, čiže do plodu vnútri
maternice, voperovať hadičku, ktorou sa tekutina tlakom vypustila do plodovej vody. „Pľúca sa tak rozvinuli a mohli sa normálne vyvinúť.
To som vtedy urobil po prvý raz vo svojej kariére a bol to vôbec prvý taký výkon na Slovensku,“ objasnil Ferianec.

Málo mladých lekárov, najmä v pediatrických odbornostiach

Miloš Jeseňák je imunológ so zameraním na zriedkavé choroby imunity u detí aj dospelých a profesor v odbore pediatria. Pracuje v
Univerzitnej nemocnici Martin, kde vedie oddelenie klinickej imunológie a alergológie, na Klinike detí a dorastu a Klinike pneumológie a
ftizeológie. Zároveň je námestníkom riaditeľa. Učí, prednáša a publikuje, je členom viacerých národných a medzinárodných odborných
spoločností a redakčných rád domácich aj zahraničných odborných časopisov. V roku 2019 sa stal v tom čase najmladším profesorom
klinickej medicíny na Slovensku.

Zhodnotil, že počet pacientov s poruchami imunity a alergiami stúpa, a to z viacerých dôvodov. „Máme lepšiu záchytnosť, včasnejšiu
diagnostiku, pacienti sú vzdelanejší a vedia, že v prípade istých príznakov majú ísť na alergológiu. Samozrejme, reálne narastá počet
imunitne podmienených ochorení kvôli stresu, nesprávnemu životnému štýlu, nesprávnemu zloženiu stravy, nedostatku oddychu a
spánku, nedostatku pohybu… To sú všetko veci, ktoré môžu čiastočne oslabovať imunitný systém súčasných generácií a viesť k vysokej
chorobnosti, opakovaným herpesom a ďalším ťažkostiam,“ povedal.

Pre Forbes sa vyjadril aj k odchodom lekárov zo Slovenska: „Keď si zrátame lekárske fakulty, každý rok vyštuduje na Slovensku
sedemsto až osemsto medikov. To je pomerne dosť na krajinu s piatimi miliónmi obyvateľov. Napriek tomu ich je opticky málo, najmä v
niektorých odboroch. To je aj z dôvodu, že mnohí absolventi odídu do zahraničia a už sa nevrátia. Nemyslím si, že dôvodom odchodu sú
peniaze, pretože platy lekárov sa principiálne dorovnali napríklad Českej republike. Snaha by mala smerovať do zlepšovania podmienok
v nemocniciach, prístupu k absolventom, ktorí v nich začínajú pracovať či flexibilite pri špecializačnej príprave mladých lekárov na
pracoviskách. To sú veci, ktoré by tu mladých lekárov udržali,“ tvrdí. Myslí si, že na Slovensku sa mladí lekári kvôli prístupu starších
niekedy cítia nadbytoční a nie je celkom zvládnutá generačná výmena: „Mnohé veľké pracoviská sa potom dostávajú do patovej situácie,
že vedúci pracovník sa dostane do dôchodkového veku a odrazu zistí, že nemá nástupcu.“ Vyjadril presvedčenie, že je nevyhnutné
mladým ľuďom vytvárať priestor pre rast, podporovať ich a motivovať, no na druhej strane mať od nich očakávania, klásť na nich nároky a
dbať na ich profesionálny, vedomostný aj osobný rozvoj.

Pred vyše rokom hovoril profesor Jeseňák v rozhovore pre Zdravotnícky denník o tom, že čakacie lehoty v odboroch imunológia a
alergológia sa líšia v závislosti od regiónu, ale vo všeobecnosti sa predlžujú. Lekárom podľa neho spôsobujú problémy výpadky liekov,
pomalý príchod inovatívnej liečby, nedostupnosť niektorých diagnostických metód, odosielanie neindikovaných pacientov, ale aj
nedostatočné platby za výkony.

V Zdravotníckom denníku sme v minulosti uverejnili rozhovory aj s ďalšími odborníkmi, ktorí sa umiestnili v zozname Forbes. Ambulantná
pediatrička Elena Prokopová, ktorá je od roku 2017 hlavnou odborníčkou ministerstva zdravotníctva pre primárnu pediatriu a pracovala aj
na reforme ambulantnej starostlivosti o deti, pre Zdravotnícky denník povedala, že v prvom rade treba stabilizovať tých lekárov, ktorí v
súčasnosti pracujú, aby neodchádzali z ambulancií. „Výchova pediatra trvá desať rokov a ak nám súčasní lekári odídu, nemáme ich kým
nahradiť. Takže treba vytvoriť podmienky, aby zostali čo najdlhšie. V prvom rade treba odstrániť všetku administratívu, ktorá nie je
nevyhnutne potrebná. Treba posilniť kompetencie sestier, čo odbremení lekára. Samozrejme, dôležité je finančne posilniť ambulantný
sektor, aby bolo možné prijať ďalšieho zamestnanca, či už na pozícii recepčného či administratívneho pracovníka, aby robil činnosti,
ktoré ďalej odbremenia lekára,“ tvrdí. Potom sa podľa nej pediater bude môcť sústrediť na to, čo je vlastne jeho hlavnou náplňou práce,
teda na zdravotnú starostlivosť, a postarať sa aj o väčšie množstvo detí. Okrem toho je dôležitá výchova nových pediatrov, na čo je
potrebná aj kampaň v školách, zjednodušenie rezidentského programu a motivácia lekárov, aby mali záujem pracovať v ambulanciách.
Ale treba vychovávať aj pacientov a ich rodičov. „Pediatri sa musia v prvom rade postarať o deti, ktoré to potrebujú, a nie o tie, ktorých
rodičia to chcú. Bude musieť byť väčšia zodpovednosť za svoje zdravie a aj rodičia sa budú musieť lepšie postaviť k chorobe svojho
dieťaťa. Základné veci budú musieť sami zvládnuť,“ hovorí o tom, čo je nutné pri nedostatku lekárov. Tiež povedala, že rodičia od
primárnych pediatrov často žiadajú rôzne nezmyselné vyšetrenia. „Pediater je od toho, aby vedel indikovať tie vyšetrenia, ktoré dieťa
potrebuje, ktoré sú potrebné a ktoré posunú stanovenie diagnózy ďalej. Ak príde rodič, ktorý sa bojí a je ustráchaný, ale počúva, to je v
poriadku. Ale keď sa pustia do diskusie, čo čítali alebo počuli, vtedy je to zložité,“ dodala.
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V pneumológii a psychiatrii sú tiež problémy s dostupnosťou

Predseda Slovenskej pneumologickej a ftizeologickej spoločnosti a expert Svetovej zdravotníckej organizácie v oblasti tuberkulózy Ivan
Solovič pracuje ako námestník riaditeľa a primár v Národnom ústave tuberkulózy, pľúcnych chorôb a hrudníkovej chirurgie vo Vyšných
Hágoch a je hlavným odborníkom pre odbor sociálne lekárstvo. V rozhovore taktiež poukázal na starnutie odborníkov, ktorých nemá kto
nahradiť. To je realita aj v odbore pľúcne lekárstvo. V niektorých regiónoch Slovenska pneumológovia úplne chýbajú. Veľkým problémom
je podľa neho to, že v každej štvrtej rodine na Slovensku umiera jeden človek na rakovinu pľúc. „To znamená aj veľký počet pacientov za
rok, čo súčasné pľúcne ambulancie kapacitne nepokrývajú. Navyše nepatríme medzi odbory, kde by boli nadštandardné úhrady zo strany
zdravotných poisťovní tak, aby bola ambulancia vyslovene zisková a lákalo by to aj mladých doktorov. Ďalšia vec je zloženie pacientov,
ktorí majú prevažne rakovinu pľúc, obštrukčnú chorobu pľúc a ťažké pľúcne ochorenia, pretože tie jednoduchšie zvládajú aj všeobecní
lekári. To v praxi znamená, že pri týchto chorobách nie je priestor na rôzne služby, za ktoré by si musel klient platiť sám,“ vysvetlil
Solovič.

Psychiater Michal Patarák, ktorý je prednostom Psychiatrickej kliniky v Rooseveltovej nemocnici v Banskej Bystrici a prezidentom
Slovenskej psychiatrickej spoločnosti, pre Zdravotnícky denník poukázal aj na ďalší problém okrem nedostatku lekárov v odbore, ktorý
spôsobuje nedostupnosť starostlivosti o pacientov: „Môže to byť aj pre nedostatočnú osvetu a nesmiernu stigmu psychických porúch.
Ďalší dôvod, prečo sa človek nedostane k psychiatrovi, môže byť, že vplyvom psychickej poruchy nemá sociálne kompetencie na to, aby
vyhľadal lekára. Alebo si človek vôbec neuvedomuje, že má psychickú poruchu.“ Ľudia so závažnými psychickými poruchami podľa neho
veľmi často nenájdu ani adekvátnu starostlivosť o svoje telesné ochorenie. „Sú zanedbávaní a zomierajú skôr ako ľudia, ktorí psychickú
poruchu nemajú. Treba to riešiť na rôznych poliach. Vybudovať a optimalizovať psychiatrickú starostlivosť tak, aby mala viac komunitný
ráz. Teda aby sa títo ľudia mohli združovať a niekto im pomohol zorientovať sa v systéme zdravotnej starostlivosti. Tiež je dôležité, aby
pacienti boli dobre vybavení informáciami pri prepustení z hospitalizácie, aby bol v ambulantných a ďalších zariadeniach dostupný
personál, ktorý im dôkladne vysvetlí, čo majú robiť ďalej, ako žiť so psychickou poruchou. Aby boli informovaní aj rodinní príslušníci a tak
ďalej,“ vysvetlil. Pacient, ktorý má problém vyhľadať pomoc, podľa Pataráka pritom ani nemusí byť vážne psychicky chorý: „Môže to byť
len človek so sociálnou úzkosťou či fóbiou, pre ktorého je problém už len zdvihnúť telefón.“ Ľuďom s duševnými chorobami sa tiež podľa
neho stáva, že niektorí lekári neberú vážne ich fyzické problémy. „Napríklad keď má pacient depresívnu poruchu, lekár predpokladá, že
si namýšľa, nevenuje pozornosť tomu, na čo sa sťažuje a pritom sám nechápe, čo vlastne depresívna porucha je a či vôbec môže
skresľovať validitu nejakej informácie. Tento prístup zdravotníkov je stigmatizujúci, diskriminujúci a boľavý, a práve to je jeden z dôvodov,
prečo sa pacienti so psychickými chorobami dožívajú menej. Nevyhľadajú odbornú pomoc, keď majú nejaké problémy, sčasti preto, lebo
túto praktickú stigmu vopred očakávajú,“ podotkol psychiater.

Ocenili akútnu starostlivosť aj liečbu raritných ochorení

V zozname 75 špičkových lekárov a lekárok sa umiestnil aj detský anestéziológ a intenzivista Jozef Kőppl, ktorý je zároveň prezidentom
Slovenského Červeného kríža a predsedom Slovenskej resuscitačnej rady. Pre Zdravotnícky denník povedal, že každý človek by sa mal
naučiť poskytovať prvú pomoc, lebo hocikedy sa on alebo jeho blízky môže ocitnúť v bezprostrednom ohrození života. Kým príde odborná
pomoc, trvá to istý čas, ale ak dôjde k zastaveniu krvného obehu a človeku do 5 minút nepomôžu ľudia okolo a nezačnú ho resuscitovať,
je veľmi malá šanca, že prežije bez výrazných poškodení. Doktor Kőppl si myslí, že kurzy prvej pomoci, respektíve základných život
zachraňujúcich úkonov ako je resuscitácia, by mali byť v školách povinné. „To by do budúcnosti mohlo priniesť množstvo zachránených
životov ľudí v produktívnom veku,“ povedal.

Prednosta internej kliniky Univerzitnej nemocnice Bratislava v Ružinove a dekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského Juraj Payer sa
tento rok stal laureátom Krištáľového krídla v kategórii medicína a veda. Porota ocenila jeho výnimočný prínos v endokrinológii a liečbe
metabolických ochorení kostí. Pred rokom v rozhovore povedal, že na internej klinike mávajú veľmi veľa starých pacientov, pretože na
Slovensku dobre nefunguje geriatrická starostlivosť a oddelenia pre dlhodobo chorých. „Zažívam veľmi veľa pacientov, ktorí ani
vyslovene nepotrebujú urgentnú kvalifikovanú starostlivosť vo vnútornom lekárstve. Keď ich nevieme niekam odsunúť alebo zabezpečiť
následnú starostlivosť, nevieme dobre prijímať nových akútnych pacientov a venovať sa vysoko špecializovanej starostlivosti. Z môjho
pohľadu sú to rôzne ochorenia hypofýzy, ťažké metabolické ochorenia kostí. Máme tu reumatologické centrum pre biologickú liečbu,
pacientov so systémovými ochoreniami. Tiež veľké gastroenterologické centrum, ktoré sa venuje nešpecifickým zápalom čreva,
pečeňovým ochoreniam. Chceli by sme robiť oveľa viac tejto špecializovanej práce, ale sme veľmi limitovaní,“ poznamenal profesor
Payer. Na klinike sa nachádza aj centrum pre ťažké imunologické ochorenia, rôzne autoimunitné a zápalové ochorenia. „Zabezpečujeme
aj liečbu, ktorá je veľmi náročná a iba na výnimky. Je tu zopár veľmi raritných kostných a endokrinných ochorení. Diagnostika a
starostlivosť o týchto pacientov je veľmi náročná. Rovnako aj administratívne podmienky a komunikácia s poisťovňami,“ priblížil. Zo svojej
pozície dekana tiež zhodnotil, že v nemocniciach nie sú ideálne podmienky na praktickú výučbu medikov, pretože je obrovský pretlak
študentov na počet pacientov a výrazne menej výučbových lôžok ako napríklad pred 20 rokmi. Tiež by bol rád, keby sa nastavil efektívny
dialóg medzi ministerstvami školstva, zdravotníctva a dekanmi slovenských lekárskych fakúlt o tom, koľko študentov v akých
špecializáciách a regiónoch slovenské zdravotníctvo potrebuje. „Musíme pritom vychádzať z reálnych dát a aktuálnych, respektíve
budúcich potrieb slovenského zdravotníctva, aby sme vedeli nastaviť reálne počty prijímaných študentov, ako aj dostatočné financovanie
na zabezpečenie ich kvalitnej výučby počas celého obdobia štúdia,“ poznamenal. Ruka v ruke s tým je samozrejme potrebné rozprávať o
personálnych, priestorových a technických kapacitách potrebných na zabezpečenie špičkovej kvality výučby.

https://mediaboard.com/
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Zoznam časopisu Forbes obsahuje aj veľa ďalších odborníkov, za všetkých sú to napríklad ešte onkologička Alexandra Kolenová,
transplantologička Zuzana Žilinská alebo intektológovia Peter Sabaka a Pavol Jarčuška, ktorí sa stali verejne známymi počas covidovej
pandémie.

Lucia Hakszer

Autor: Lucia Hakszer
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Zomrel významný vedecký pracovník Milan Olejník. Svoje vedomosti odovzdával aj košickým študentom  
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Šafárika v Košiciach
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Lucia Biceková • 09 apríl 2024, 09:15

Foto: svusav.sk

Ešte počas predošlého týždňa informoval Spoločenskovedný ústav Centra spoločenských a psychologických vied Slovenskej akadémie
vied o úmrtí významného vedeckého pracovníka a pedagóga Milana Olejníka, ktorý odišiel na druhý svet 3. apríla 2024 vo veku 71 rokov.

Milan Olejník sa narodil 2. júna 1952 a celý svoj profesijný život zasvätil štúdiu slovenských dejín s dôrazom na obdobie po roku 1918,
pričom jeho špecifickým zameraním bola nemecká a maďarská národnostná menšina. Jeho odborný prínos zahŕňal množstvo
významných publikácií a štúdií, ktoré obohatili nielen slovenskú, ale aj medzinárodnú vedeckú komunitu.

Svoje vedomosti si nenechával len pre seba, ale posúval ich aj mladším ročníkom. V rokoch 2009 až 2017 pôsobil ako prednášajúci na
Katedre histórie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

V roku 2023 mu bol udelený čestný titul emeritného vedeckého pracovníka, čím bolo ocenené jeho celoživotné úsilie a príspevok k vede.
Za svoju prácu dokonca získal poďakovanie Ministerstva školstva Slovenskej republiky a Slovenskej akadémie vied.

Jeho kolegovia prezradili, že Milan Olejník bol známy nielen svojou odbornou prácou, ale aj bohatým kultúrnym a umeleckým záujmom.
Mal široký rozsah záujmov od dejín umenia cez astrónomiu až po hudbu a vo svojom voľnom čase sa venoval maľbe, pričom niektoré z
jeho diel zdobia priestory ústavu.

Bol obdivovateľom impresionizmu a vynikal svojou rečníckou zručnosťou, optimizmom a neustálou zvedavosťou. Milan Olejník sa zapísal
do pamäti svojich kolegov ako človek s veľkým srdcom. „Svojim zmyslom pre humor prinášal medzi kolegov veľa pozitívnej energie.
Milan bol človekom, ktorý s nadhľadom pomáhal po odbornej, ale i ľudskej stránke,” spomínajú naňho kolegovia.

Posledná rozlúčka sa konala v piatok 5. apríla v Košiciach.

Autor: mediak, s. r. o.
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  9. 4. 2024, 10:46, Zdroj: dennikn.sk , Vydavateľ: N Press, s.r.o., Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
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Vypočutie kandidátov na ústavných sudcov bude v stredu a vo štvrtok. Pôvodne si mal ústavnoprávny výbor vypočuť piatich kandidátov
dnes a v stredu, ale tento termín zrušili pre plánovanú mimoriadnu schôdzu o medveďoch, ktorá nakoniec nebude.

Parlament bude voliť dvoch kandidátov, z ktorých prezidentka Zuzana Čaputová alebo jej nástupca Peter Pellegrini vyberú jedného
ústavného sudcu či sudkyňu.

Úspešný kandidát alebo kandidátka obsadia uvoľnené miesto po sudkyni Jane Laššákovej, ktorá sa vzdala funkcie na Ústavnom súde
ešte vlani v septembri.

O post na Ústavnom súde sa uchádzajú:

Michaela Králová – navrhol ju poslanec SNS Roman Michelko

Anton Dulák – navrhla ho dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave

Lívia Trellová – navrhol ju dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave

Martina Jánošiková – navrhol ju dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Zuzana Pitoňáková – navrhol ju verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský
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NRSR: Ústavnoprávny výbor vypočuje kandidátov na sudcu ÚS v stredu a vo štvrtok  
  9. 4. 2024, 11:10, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Bratislava 9. apríla (TASR) - Kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR bude parlamentný ústavnoprávny výbor vypočúvať v stredu
(10. 4.) a vo štvrtok (11. 4.) v priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Informoval o tom odbor komunikácie s médiami a
verejnosťou Kancelárie Národnej rady (NR) SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa bude dať sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal následne
zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov
potom podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

sum luc ryb

Autor: SUM
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BRATISLAVA - Kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR bude parlamentný ústavnoprávny výbor vypočúvať v stredu (10. 4.) a vo
štvrtok (11. 4.) v priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Informoval o tom odbor komunikácie s médiami a verejnosťou
Kancelárie Národnej rady (NR) SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

archívne video

Boris Susko po rokovaní vlády odpovedá na otázky o zmenách týkajúcich sa Trestného zákona (Zdroj: Topky/Vlado Anjel)

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa bude dať sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal následne
zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov
potom podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Autor: TASR
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Kandidátov na sudcu Ústavného súdu vypočujú v stredu a vo štvrtok  
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Na archívnej snímke budova Ústavného súdu Slovenskej republiky. Foto: TASR František Iván

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov

dnes 11:24

Bratislava 9. apríla (TASR) - Kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR bude parlamentný ústavnoprávny výbor vypočúvať v stredu
(10. 4.) a vo štvrtok (11. 4.) v priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Informoval o tom odbor komunikácie s médiami a
verejnosťou Kancelárie Národnej rady (NR) SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa bude dať sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal následne
zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov
potom podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Autor: TASR
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Vypočutie kandidátov na sudcu Ústavného súdu je naplánované na stredu a štvrtok  
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Z kandidátov, ktorí prejdú parlamentom, vyberie konkrétneho sudcu prezident.

Kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR bude parlamentný ústavnoprávny výbor vypočúvať v stredu (10. 4.) a vo štvrtok (11. 4.) v
priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Informoval o tom odbor komunikácie s médiami a verejnosťou Kancelárie Národnej
rady (NR) SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského.

Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa bude dať sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal následne
zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov
potom podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Tento článok môžu vďaka vám čítať všetci zadarmo. Ďakujeme za podporu.

Autor: TASR
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Ústavnoprávny výbor vypočuje kandidátov na sudcu v stredu a vo štvrtok  
  9. 4. 2024, 11:29, Zdroj: domov.sme.sk , Vydavateľ: Petit Press, a.s., Autor: TASR, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 120 573 GRP: 2,68 OTS: 0,03 AVE: 1038 EUR 

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov.

BRATISLAVA. Kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR bude parlamentný ústavnoprávny výbor vypočúvať v stredu (10. 4.) a vo
štvrtok (11. 4.) v priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu.

Informoval o tom odbor komunikácie s médiami a verejnosťou Kancelárie Národnej rady (NR) SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS).

Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú navrhol
dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského.

Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa bude dať sledovať naživo na webe NR SR.

Parlament by mal následne zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany
Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov potom podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Autor: TASR
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[SPOLUPRÁCA] 3D model koryta a okolia  
  9. 4. 2024, 11:48, Zdroj: geography.sav.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Dosah: 19 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 24 EUR 

Naši kolegovia z Oddelenia fyzickej geografie, geomorfológie a prírodných hazardov sa spolu s kolegami z Ústavu hydrológie SAV a s
kolegom doc. Jánom Kaňukom, PhD. z Ústavu Geografie UPJŠ Košice zúčastnili terénneho prieskumu kanála Gabčíkovo-Topoľníky.
Cieľom bolo vytvoriť 3D model okolia a samotného koryta pod vodnou hladinou so zameraním sa na množstvo vegetácie pod vodnou
hladinou. Na tento účel používali okrem iných aj bezpilotné prostriedky UAV.

Adresa

Geografický ústav SAV, v. v. i.

Štefánikova 49

Tel.: +421 2 5751 0187

E-mail
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Kariéra na Slovensku – sen alebo realita? Príďte na ôsmy ročník Dňa kariéry s Milanom Kolcunom  
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slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ, vedenie UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
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NETKY.SK • 9 Apríl 2024, 12:00 • 2 min

Zamestnávatelia a študenti sú vítaní na pôde Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach (UPJŠ) v stredu 10. apríla 2024 od 9.30
hod. v budove Sokrates v areáli Filozofickej fakulty UPJŠ. Ústrednou témou aktuálneho ročníka je kariéra na Slovensku.

Deň kariéry organizovaný Univerzitným poradenským centrom UPJŠ (UNIPOC) je skvelou príležitosťou pre študentov univerzity stretnúť
kvalitných zamestnávateľov na jednom mieste ešte pred úspešným ukončením štúdia. Zároveň poskytuje priestor pre zamestnávateľov
informovať záujemcov o prácu a budúcich absolventov o benefitoch a možnostiach kariérneho rastu v ich spoločnosti. Ôsmy ročník
podujatia sa začne už tradične spoločnými biznis raňajkami vedenia UPJŠ s pozvanými zamestnávateľmi a vystavovateľmi.

Následný program bude rozdelený do dvoch samostatných zón – PROMO a INSPIRATION zóny. Študentská jedáleň na Moyzesovej 9 v
Košiciach sa 10. apríla od 9.30 hod. do 12.00 hod. premení na veľtrh zamestnávateľov a pracovných príležitostí, na ktorom odprezentuje
ponuku práce 24 firiem: Fpt Slovakia, s. r. o.; MEDIREX GROUP; ORL Humenné, s. r. o.; Dr. Martin Zubná klinika;
Analyticko-diagnostické laboratórium a ambulancie (AdLa), s. r. o.; Čechová & Partners; Holcim European Business Services;
PARTNERS GROUP SK, s. r. o.; U. S. Steel Košice; Vista, s. r. o.; Váš Lekár, s. r. o.; Zurich Insurance Ltd. a ďalší.

V rámci INSPIRATION zóny o 10. hodine vystúpi niekdajší absolvent UPJŠ, spisovateľ, prekladateľ a najznámejší košický „potulkár“
Milan Kolcun, ktorý bude spolu s ďalšími zaujímavými hosťami diskutovať na tému podujatia – Kariéra na Slovensku. Program bude
pokračovať panelovou diskusiou s hostkami – úspešnými vedkyňami a výskumníčkami doma na UPJŠ aj v zahraničí. Svoju prácu
predstavia prof. PaedDr. Lívia Körtvélyessy, PhD. z filozofickej fakulty, doc. RNDr. Miroslava Rabajdová, PhD., univerzitná profesorka z
lekárskej fakulty, doc. RNDr. Andrea Straková Fedorková, PhD. z prírodovedeckej fakulty a JUDr. Laura Bachňáková Rózenfeldová,
PhD. z právnickej fakulty a Centra transferu technológií TIP-UPJŠ. Pre študentky a študentov je pripravená zaujímavá súťaž, ktorá bude
vyhodnotená v závere programu.

„Jednou z aktuálnych tém, ktorá je čoraz častejšie diskutovaná, je odliv mozgov zo Slovenska alebo tzv. brain drain. Práve preto sme sa
rozhodli tému ôsmeho ročníka Dňa kariéry na UPJŠ venovať kariére na Slovensku. Budeme spoločne so študentmi hľadať odpoveď na
otázku, čo charakterizuje mladých, ktorí preferujú odchod za prácou do inej krajiny, a naopak čo môžu ponúknuť domáci zamestnávatelia
svojim budúcim zamestnancom, aby ich motivovali vykročiť na svoju profesijnú dráhu práve v ich podniku. Stále aktuálna je aj téma
rodovej rovnosti najmä v pracovnom prostredí, z toho dôvodu sme do panelovej diskusie pozvali štyri úspešné vedkyne a pedagogičky
pôsobiace na UPJŠ s cieľom motivovať naše študentky na ceste k ich vlastnému kariérnemu rastu,“ informovala riaditeľka UNIPOC a
organizátorka podujatia RNDr. Zuzana Orságová Králová, PhD.

Za Netky.sk

Autor: Barbora Šimkaninová
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UPJŠ v Košiciach organizuje veľtrh plný pracovných príležitostí. Návštevníkov čaká bohatý program  
  9. 4. 2024, 12:33, Zdroj: slovenskodnes.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ, vedenie

UPJŠ OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
Dosah: 37 GRP: 0,00 OTS: 0,00 AVE: 33 EUR 

UPJŠ v Košiciach organizuje veľtrh plný pracovných príležitostí. Návštevníkov čaká bohatý program
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09.04.2024 | 12:33

UPJŠ v Košiciach organizuje veľtrh plný pracovných príležitostí. Návštevníkov čaká bohatý program

Zamestnávatelia a študenti sa na pôde Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach stretnú počas Dňa kariéry. Ôsmy ročník
podujatia sa uskutoční v stredu 10. apríla, jeho hlavnou témou bude Kariéra na Slovensku. Ako ďalej informovala hovorkyňa UPJŠ Laura
Hoľanová, Deň kariéry sa začne o 9:30 v areáli Filozofickej fakulty UPJŠ, v budove Sokrates.

Zdroj: archívne/upjs.sk/Deň kariéry 2023

Veľtrh zamestnávateľov a pracovných príležitsotí

Hovorkyňa univerzity priblížila, že podujatie sa tradične začne spoločnými biznis raňajkami vedenia UPJŠ a pozvaných zamestnávateľov
a vystavovateľov. Ďalší program bude rozdelený do dvoch samostatných zón. Jednou bude Promo a druhou Inspiration. „Študentská
jedáleň na Moyzesovej 9 v Košiciach sa 10. apríla od 9:30 do 12:00 hod. premení na veľtrh zamestnávateľov a pracovných príležitostí,
na ktorom odprezentuje ponuku práce 24 firiem,” dodáva Hoľanová.

Medzi týmito firmami budú napríklad:

Fpt Slovakia, s. r. o.; MEDIREX GROUP; Analyticko-diagnostické laboratórium a ambulancie (AdLa), s. r. o.; Čechová & Partners; Holcim
European Business Services; U. S. Steel Košice; Vista, s. r. o.; Váš Lekár, s. r. o., či Zurich Insurance Ltd. a iní.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Kardiocentrum AGEL v Šaci liečilo od roka 2022 viac ako 16-tisíc pacientov. Získalo významné ocenenie

„Deň kariéry organizovaný Univerzitným poradenským centrom UPJŠ (UNIPOC) je skvelou príležitosťou pre študentov univerzity stretnúť
kvalitných zamestnávateľov na jednom mieste ešte pred úspešným ukončením štúdia. Zároveň poskytuje priestor pre zamestnávateľov
informovať záujemcov o prácu a budúcich absolventov o benefitoch a možnostiach kariérneho rastu v ich spoločnosti,” v ysvetľuje
Hoľanová.

Návštevníkov čaká bohatý program

V Inspiration zóne vystúpi absolvent UPJŠ, spisovateľ a prekladateľ Milan Kolcun. S ďalšími pozvanými budú o 10:00 hod. diskutovať o
téme podujatia, o kariére na Slovensku. „Program bude pokračovať panelovou diskusiou s hostkami – úspešnými vedkyňami a
výskumníčkami doma na UPJŠ aj v zahraničí. Svoju prácu predstavia prof. PaedDr. Lívia Körtvélyessy, PhD. z filozofickej fakulty, doc.
RNDr. Miroslava Rabajdová, PhD., univerzitná profesorka z lekárskej fakulty, doc. RNDr. Andrea Straková Fedorková, PhD. z
prírodovedeckej fakulty a JUDr. Laura Bachňáková Rózenfeldová, PhD. z právnickej fakulty a Centra transferu technológií TIP-UPJŠ,”
priblížila ďalej Hoľanová. Doplnila, že pre študentov je pripravená i súťaž, ktorá bude vyhodnotená v závere programu.

Aké témy budú počas Dňa kariéry prediskutované?

Riaditeľka UNIPOC a organizátorka podujatia Zuzana Orságová Králová vysvetlila, že jednou z často diskutovaných tém je v súčasnosti
odliv mozgov zo Slovenska. I to bol dôvod, prečo sa rozhodli ôsmy ročník Dňa kariéry venovať problematike Kariéry na Slovensku.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Pri Rožňave zasahovali leteckí záchranári. Auto sa zrazilo s nákladiakom
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„Budeme spoločne so študentmi hľadať odpoveď na otázku, čo charakterizuje mladých, ktorí preferujú odchod za prácou do inej krajiny, a
naopak, čo môžu ponúknuť domáci zamestnávatelia svojim budúcim zamestnancom, aby ich motivovali vykročiť na svoju profesijnú
dráhu práve v ich podniku. Stále aktuálna je aj téma rodovej rovnosti najmä v pracovnom prostredí, z toho dôvodu sme do panelovej
diskusie pozvali štyri úspešné vedkyne a pedagogičky pôsobiace na UPJŠ s cieľom motivovať naše študentky na ceste k ich vlastnému
kariérnemu rastu,“ dodala.

Galéria

09.04.2024 12:33

Zdieľať:

HORÚCA volebná noc v uliciach Košíc: ZNÁMY poslanec v OHROZENÍ ŽIVOTA

V Košiciach bolo počas volebnej noci po prvom kole prezidentských volieb poriadne horúco. V uliciach Starého Mesta sa totiž odohral
incident, ktorý sa mohol skončiť priam tragicky. Paradoxne, po dlhšom čase ide opäť o situáciu, v ktorej je zapletené meno azda
najznámejšieho poslanca v Košiciach Michala Djordjeviča.

PROKURATÚRA ROZHODLA, Polaček žiadny zákon neporušil

V súvislosti s kontroverzným vyplácaním podielových daní mestským častiam (MČ) Košíc krajská prokuratúra rozhola, že primátor mesta
Košice, Jaroslav Polaček, konaním v závere minulého roka neporušil žiadne zákony. Toto rozhodnutie bolo oznámené po tom, ako sa na
prokuratúru obrátilo niekoľko košických MČ s podnetmi na prešetrenie.

Sviatky so sebou prinesú zmeny na linkách MHD. Na čo sa musíte pripraviť?

Počas veľkonočných sviatkov musia cestujúci mestskou hromadnou dopravou (MHD) v Košiciach a Prešove počítať so zmenami. Prvé
zmeny nastanú už vo štvrtok (28. 3.) a potrvajú až do pondelka (1. 4.). O zmenách informoval Dopravný podnik mesta Košice a Dopravný
podnik mesta Prešov.

Autor: NM || NM | 09.04.2024 12:33
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UPJŠ v Košiciach organizuje veľtrh plný pracovných príležitostí. Návštevníkov čaká bohatý program  
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OR vedenie Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
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UPJŠ v Košiciach organizuje veľtrh plný pracovných príležitostí. Návštevníkov čaká bohatý program

Zamestnávatelia a študenti sa na pôde Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) v Košiciach stretnú počas Dňa kariéry. Ôsmy ročník
podujatia sa uskutoční v stredu 10. apríla, jeho hlavnou témou bude Kariéra na Slovensku. Ako ďalej informovala hovorkyňa UPJŠ Laura
Hoľanová, Deň kariéry sa začne o 9:30 v areáli Filozofickej fakulty UPJŠ, v budove Sokrates.

Zdroj: archívne/upjs.sk/Deň kariéry 2023

Veľtrh zamestnávateľov a pracovných príležitsotí

Hovorkyňa univerzity priblížila, že podujatie sa tradične začne spoločnými biznis raňajkami vedenia UPJŠ a pozvaných zamestnávateľov
a vystavovateľov . Ďalší program bude rozdelený do dvoch samostatných zón. Jednou bude Promo a druhou Inspiration. „Študentská
jedáleň na Moyzesovej 9 v Košiciach sa 10. apríla od 9:30 do 12:00 hod. premení na veľtrh zamestnávateľov a pracovných príležitostí,
na ktorom odprezentuje ponuku práce 24 firiem,” dodáva Hoľanová.

Medzi týmito firmami budú napríklad:

Fpt Slovakia, s. r. o.;

MEDIREX GROUP;

Analyticko-diagnostické laboratórium a ambulancie (AdLa), s. r. o.;

Čechová & Partners;

Holcim European Business Services;

U. S. Steel Košice;

Vista, s. r. o.;

Váš Lekár, s. r. o.,

či Zurich Insurance Ltd. a iní.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Kardiocentrum AGEL v Šaci liečilo od roka 2022 viac ako 16-tisíc pacientov. Získalo významné ocenenie

„Deň kariéry organizovaný Univerzitným poradenským centrom UPJŠ (UNIPOC) je skvelou príležitosťou pre študentov univerzity stretnúť
kvalitných zamestnávateľov na jednom mieste ešte pred úspešným ukončením štúdia. Zároveň poskytuje priestor pre zamestnávateľov
informovať záujemcov o prácu a budúcich absolventov o benefitoch a možnostiach kariérneho rastu v ich spoločnosti,” v ysvetľuje
Hoľanová.

Návštevníkov čaká bohatý program

V Inspiration zóne vystúpi absolvent UPJŠ, spisovateľ a prekladateľ Milan Kolcun. S ďalšími pozvanými budú o 10:00 hod. diskutovať o
téme podujatia, o kariére na Slovensku. „Program bude pokračovať panelovou diskusiou s hostkami – úspešnými vedkyňami a
výskumníčkami doma na UPJŠ aj v zahraničí. Svoju prácu predstavia prof. PaedDr. Lívia Körtvélyessy, PhD. z filozofickej fakulty, doc.
RNDr. Miroslava Rabajdová, PhD., univerzitná profesorka z lekárskej fakulty, doc. RNDr. Andrea Straková Fedorková, PhD. z
prírodovedeckej fakulty a JUDr. Laura Bachňáková Rózenfeldová, PhD. z právnickej fakulty a Centra transferu technológií TIP-UPJŠ ,”
priblížila ďalej Hoľanová. Doplnila, že pre študentov je pripravená i súťaž , ktorá bude vyhodnotená v závere programu.

Aké témy budú počas Dňa kariéry prediskutované?

Riaditeľka UNIPOC a organizátorka podujatia Zuzana Orságová Králová vysvetlila, že jednou z často diskutovaných tém je v súčasnosti
odliv mozgov zo Slovenska. I to bol dôvod, prečo sa rozhodli ôsmy ročník Dňa kariéry venovať problematike Kariéry na Slovensku.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1751698884/fb1011841497d7a7dab4?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MTUzNDY1NjQsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTc1MTY5ODg4NCwidGlkIjozMDE4OX0.lJwCF3c0FOk1zCGfhPCY3dNGk2jR5ligpQSoe1jnHQ0
https://kosicednes.sk/spravy/upjs-v-kosiciach-organizuje-veltrh-plny-pracovnych-prilezitosti-navstevnikov-caka-bohaty-program/


Mediaboard | mediaboard.com 18

Pri Rožňave zasahovali leteckí záchranári. Auto sa zrazilo s nákladiakom

„Budeme spoločne so študentmi hľadať odpoveď na otázku, čo charakterizuje mladých, ktorí preferujú odchod za prácou do inej krajiny, a
naopak, čo môžu ponúknuť domáci zamestnávatelia svojim budúcim zamestnancom, aby ich motivovali vykročiť na svoju profesijnú
dráhu práve v ich podniku. Stále aktuálna je aj téma rodovej rovnosti najmä v pracovnom prostredí, z toho dôvodu sme do panelovej
diskusie pozvali štyri úspešné vedkyne a pedagogičky pôsobiace na UPJŠ s cieľom motivovať naše študentky na ceste k ich vlastnému
kariérnemu rastu,“ dodala.

Galéria

+ 3

Zdroj: SITA (kl)

NM

09.04.2024 12:33

Autor: NM || NM | 09.04.2024 12:33
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Výbor vypočuje kandidátov na sudcu Ústavného súdu v stredu a vo štvrtok  
  9. 4. 2024, 15:20, Zdroj: hnonline.sk , Vydavateľ: MAFRA Slovakia, a.s., Autor: TASR, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 175 372 GRP: 3,90 OTS: 0,04 AVE: 1175 EUR 

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov.

Kandidátov na sudcu Ústavného súdu bude parlamentný ústavnoprávny výbor vypočúvať v stredu a vo štvrtok v priestoroch Zimnej
jazdiarne Bratislavského hradu. Informoval o tom odbor komunikácie s médiami a verejnosťou Kancelárie Národnej rady.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec Národnej rady Roman
Michelko (SNS).

Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú navrhol
dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského.

Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa bude dať sledovať naživo na webe Národnej rady.

Parlament by mal následne zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu Ústavného súdu, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne
Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov potom podľa Ústavy vyberie konkrétneho sudcu prezident.

Autor: TASR
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Doplnený prehľad udalostí na stredu 10. apríla  
  9. 4. 2024, 17:01, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Vedúci vydania:

predpoludním: M. Jaroš

popoludní: R. Turoňová

----------------------------------------------------------------

E - mail: domred@tasr.sk, tel.: 59 21 04 58

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

----------------------------------------------------------------

Technická podpora: 0905/505 721

----------------------------------------------------------------

Konferencia Slovenskej asociácie pre elektromobilitu: eFleet Day 2024

Téma: Elektromobily vo firmách dostávajú zelenú

Šamorín, x-bionic sphere

Záhradkár - Včelársky veľtrh (10. - 14. apríl)

- uvedenie knihy profesora Ivana Hričovského

- praktické ukážky ošetrovania ovocných drevín

Trenčín, letisko

Nu Dance Fest 2024 (10. - 14. apríla)

Medzinárodný festival súčasného tanca a pohybového divadla

Bratislava

08.00 Dobrovoľnícka aktivita na Poludňovom grúni

Dobrovoľníci budú pomáhať s revitalizáciou turistického chodníka.

Terchová, Chata na Grúni

08.30 Konferencia nového vzdelávania Meníme sa spoločne

Téma: Zdieľanie skúseností. Lepšie porozumenie kurikulárnej reformy a jej vízie a predstavenie dvoch výziev vzdelávacích oblastí:
metakognícia, matematika a práca s informáciami

Banská Bystrica, regionálne centrum podpory učiteľov, Lazovná 5

09.00 Záverečná konferencia projektu Mitadapt

Téma: Príprava aktualizácie Klimatického akčného plánu do roku 2030 pre mestskú časť Bratislava-Karlova Ves

Bratislava, miestny úrad, prízemie, Námestie sv. Františka 8

09.00 TK vedenia mesta Čadca

Téma: Riešenie rómskej problematiky v súvislosti s bytovým domom na Moyzesovej ulici

Čadca, mestský úrad, malá zasadačka, 1. poschodie
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text, video, foto

09.00 Rozhovory o zodpovednej umelej inteligencii: Regulácia, prax, etika

Téma: Oblasť regulácie AI. AI a oblasť autorského práva. AI a ochrana osobných údajov. AI v praxi a ukážky kopilotov.

Bratislava, Akadémia Policajného zboru, Sklabinská 1

09.00 Ústavnoprávny výbor NR SR

Návrh na voľbu kandidátov na sudcu Ústavného súdu Slovenskej republiky.

Bratislava, Bratislavský hrad, areál, priestory Zimnej jazdiarne

text, zvuk

09.30 Deň kariéry na UPJŠ

Košice, UPJŠ, študentská jedáleň, Moyzesova 9

09.30 TK Prezídia Policajného zboru

Téma: Posilnenie boja proti CBRN (chemickým, biologickým, rádioaktívnym a jadrovým) hrozbám na slovensko-ukrajinskej hranici so
zameraním na záverečné zhodnotenie implementácie projektu

Informovať bude Mário Kern, riaditeľ odboru odhaľovania nebezpečných materiálov a environmentálnej kriminality národnej centrály
osobitných druhov kriminality P PZ

Jasná, hotel Ski&Wellness Družba, Demänovská Dolina 82

text, zvuk

10.00 Otvorenie cezhraničného ekoturistického projektu BirdTour v novom Avescentre v Sennom

Senné, Avescentrum

10.00 TK strany Demokrati

Téma: Bez Ruska neprežijeme? EÚ a NATO nepotrebujeme? Je Ukrajina nepriateľ? Skutok sa nestal?

Bratislava, Miletičova 21

12.00 Brífing a kontrolný deň ministra dopravy SR Jozefa Ráža a zástupcov ŽSR na stavbe "Elektrifikácia a rekonštrukcia trate z
Humenného do Bánoviec nad Ondavou"

Humenné, železničná stanica

12.30 TK Odborového zväzu KOVO

TK sa koná v rámci medzinárodnej Konferencie k pracovnému času vo verejnej doprave.

Bratislava, hotel Apollo, Dulovo námestie 1

text, zvuk

13.00 Odborná diskusia Ako ďalej RTVS?

Téma: Budúcnosť RTVS v kontexte s Európskym aktom o slobode médií za účasti generálneho riaditeľa Európskej vysielacej únie Noela
Currana.

Bratislava, Slovenský rozhlas, veľké koncertné štúdio, Mýtna 1

14.00 Program hajtmana Královohradeckého kraja Martina Červíčka v BBSK

Hajtman bude spolu s delegáciou v dňoch 10. - 11. apríla hosťom predsedu Banskobystrického samosprávneho kraja Ondreja Luntera.

https://mediaboard.com/
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14.00 h - návšteva Starej školy, centrum sklárskej tradície, rezidenčné ubytovanie pre umelcov a turistov Kokava nad Rimavicou,
Dobšinského 734

16.15 h - komentovaná prehliadka gotického kostolíka

Rimavské Brezovo, Rimavské Brezovo 98

14.00 Odovzdávanie Ceny Amazonka v rámci Dňa zdravia

Cenu odovzdajú pacientske organizácie zástupcom topoľčianskych skríningových mamografických pracovísk.

Topoľčany, Námestie M. R. Štefánika

Správy ekonomického charakteru vydá ekonomická redakcia TASR.

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk

lt lk

Autor: LK
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Zoznam profesorov východoslovenských univerzít sa opäť rozšíril  
  9. 4. 2024, 17:05, Zdroj: kosiceonline.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Dosah: 5 040 GRP: 0,11 OTS: 0,00 AVE: 320 EUR 

Východ Spravodajstvo

Najvyšší akademický titul získali v rôznych odboroch.

Prezidentka Zuzana Čaputová koncom marca vymenovala 39 nových vysokoškolských profesorov, pričom ôsmi z nich pôsobia na
východnom Slovensku. Vedúci Centra interdisciplinárnych biovied v Technologickom a inovačnom parku Univerzity Pavla Jozefa Šafárika
(UPJŠ) v Košiciach Erik Sedlák sa stal profesorom v odbore biochémia. Vyučuje na Katedre biochémie aj v Ústave chemických vied.
Odborne sa venuje biochémii, biofyzike a molekulovej biológii pri vývoji nových proteínov metódou riadenej evolúcie.

Hovorkyňa UPJŠ Laura Hoľanová pre Košice Online uviedla, že medzi novovymenovanými profesormi a profesorkami je aj prednostka
Ústavu anatómie na Lekárskej fakulte (LF) UPJŠ Ingrid Hodorová v odbore anatómia, histológia a embryológia:

„Ťažiskom vedeckej práce profesorky Hodorovej je štúdium a skúmanie mechanizmov zodpovedných za liekovú rezistenciu nádorov
človeka. V Ústave anatómie na LF UPJŠ v Košiciach pôsobí od roku 1998, od roku 2016 ako prednostka ústavu. Svoje viac ako 25-ročné
pedagogické skúsenosti využíva pri vedení praktických cvičení a prednášok z anatómie pre študentov 1. ročníka doktorských študijných
programov všeobecné lekárstvo a zubné lekárstvo v slovenskom aj anglickom jazyku a z klinickej anatómie ako výberového predmetu
pre študentov pregraduálneho štúdia v slovenskom a anglickom jazyku.“

Prednosta Kliniky ortopédie a traumatológie pohybového ústrojenstva Marek Lacko je novým profesorom v odbore chirurgia.

„V klinickej praxi sa zameriava hlavne na primárnu a revíznu kĺbovú endoprotetiku, metódy regeneračnej medicíny a problematiku
osteoporózy a jej komplikácií. Viac ako 22-ročné pedagogické skúsenosti zúročuje počas vedenia prednášok a praktických cvičení z
predmetov ortopédia, chirurgia a úrazová chirurgia pre študentov 5. a 6. ročníka v odboroch všeobecné lekárstvo, zubné lekárstvo a
fyziatria v slovenskom a anglickom jazyku,“ povedala Hoľanová.

Vymenúvací dekrét si z rúk prezidentky prevzala aj Daniela Takáčová z UVLF / TASR

Aj Univerzita veterinárskeho lekárstva a farmácie (UVLF) v Košiciach má nových profesorov. Hovorkyňa UVLF Zuzana Bobriková
skonštatovala, že vymenúvací dekrét si z rúk prezidentky prevzala Daniela Takáčová v odbore hygiena chovu zvierat a životné prostredie
a Oskar Nagy v odbore vnútorné choroby zvierat.

„Profesorka Daniela Takáčová pôsobí na Katedre verejného veterinárskeho lekárstva a welfare zvierat UVLF v Košiciach. Témou jej
inauguračnej prednášky bola Pohoda zvierat a ich ochrana pred týraním. To je aj oblasť, ktorej sa aktuálne venuje. V slovenskom aj
anglickom jazyku vyučuje základy práva pre kynológov, veterinársku legislatívu a súdne veterinárne lekárstvo, ale aj základy práva v
oblasti canis a hipoterapie. Venuje sa tiež veterinárskej legislatíve, právnym úpravám ochrany zvierat, priestupkovému právu a základom
trestného práva v tejto oblasti.

Profesor Oskar Nagy pôsobí na Klinike prežúvavcov Univerzitnej veterinárnej nemocnice. Je aj prorektorom UVLF pre klinickú činnosť a
styk s praxou. Témou jeho inauguračnej prednášky boli Nové poznatky v klinickej a laboratórnej diagnostike respiračných ochorení u
teliat. V rámci svojej pedagogickej činnosti sa podieľal na výučbe študijných predmetov klinickej diagnostiky a vnútorných chorôb
prežúvavcov a ošípaných v študijných programoch všeobecné veterinárske lekárstvo a hygiena potravín. Vyučuje nielen slovenských, ale
aj zahraničných študentov v anglickom jazyku.“

Najvyšší akademický titul získali aj Miroslav Pástor zo Strojníckej fakulty Technickej univerzity v Košiciach v odbore aplikovaná
mechanika a Radoslav Delina z Ekonomickej fakulty TUKE v odbore financie, bankovníctvo a investovanie. Zároveň sa rozšíril aj zoznam
profesorov Filozofickej fakulty Prešovskej univerzity (FF PU), a to o Adriánu Ingrid Koželovú z Inštitútu romanistiky, ktorá bola
vymenovaná v odbore prekladateľstvo a tlmočníctvo, čo nám potvrdila hovorkyňa PU Anna Polačková:

„Profesorka Koželová na FF PU aktuálne vyučuje translatologické disciplíny. Vo svojej vedeckovýskumnej činnosti sa zameriava na
výskum divergencie medzi originálom a prekladom, orientuje sa na prekladateľské kompetencie a na kultúrne referencie a s nimi spojené
možnosti a osobitosti ich transferu. Rovnako sa venuje téme didaktiky prekladu a tvorbe študijných materiálov zabezpečujúcich praktický
tréning prekladateľských zručností.“

Adriána Ingrid Koželová je 30. profesorkou FF PU. Tiež pôsobí ako jej prodekanka pre vedecko-výskumnú činnosť, umeleckú činnosť a
vonkajšie vzťahy.
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Praktické právo  
  9. 4. 2024, 18:17, Relácia: Správy RTVS z regiónov, Stanica: RTVS 24, Vydavateľ: Rozhlas a televízia Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ

Anton Gbur, moderátor:

Neznalosť zákona neospravedlňuje. Študenti Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach sa preto snažia rozšíriť
právne povedomie medzi viacerými komunitami. Gramotnosť rozvíjajú napríklad na stredných školách.

Jozefína Ilavská, redaktorka:

Študenti práva sa z vysokoškolských lavíc presúvajú k stredoškolákom, ktorých učia právo z každodenného života. Dozvedia sa
napríklad, ako reklamovať tovar, čítať pracovnú zmluvu či riešiť susedské spory.

Daniela Lamačková, koordinátorka Street law programu na PrF UPJŠ Košice:

Nie sú to prednášky o práve, ale skôr nejaké využívanie interaktívnych techník a metód, kde si priamo tí stredoškoláci môžu vyskúšať a
zažiť jednotlivé právne situácie.

Thomas Pampurik, študent Evanjelického gymnázia J. A. Komenského, Košice:

Mali sme jeden taký špeciálny spor, kedy bola obvinená jedna osoba a museli sme to riešiť, vlastne, že či mala na to právo alebo nemala.

Jozefína Ilavská, redaktorka:

Čo vás prekvapilo?

Dárius Krestian, študent 2. ročníka PrF UPJŠ Košice:

To bolo pomerne náročné, čo som nečakal a to bolo spojené aj s tou ich zvedavosťou, keďže tie ich otázky, ktoré kládli, boli pomerne aj
pre mňa nečakané.

Jozefína Ilavská, redaktorka:

Študenti práva sa učia komunikovať a vysvetľovať rôzne právne situácie zrozumiteľným spôsobom.

Terézia Hlatká, študentka Evanjelic. gymnázia J. A. Komenského, Košice:

Naučili sme sa, ako správne vyjadrovať svoj názor, ako formulovať svoje myšlienky a presadzovať ich, asertívne komunikovať, ako
počúvať.

Jana Šrenkelová, koordinátorka, Evanjelic. gym. J.A. Komenského, Košice:

Dokážu prezentovať svoje názory a hlavne sa učia kriticky myslieť, čo si myslím, že v súčasnej dobe je veľmi, veľmi dôležité.

Jozefína Ilavská, redaktorka:

Projekt právnej gramotnosti vznikol v roku 1972 na Univerzite Georgetown vo Washingtone. Študenti práva ho na Slovensku realizujú aj
vo väzniciach či reedukačných domovoch. Jozefína Ilavská, RTVS.
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